
Z á p i s n i c a     č.  9/2023 

                         zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva   

                                                    konaného dňa 13.12.2023 

________________________________________________________________ 

 

Prítomní :   

 

Zástupca starostu: Eduard Mačo 

 

Poslanci OZ:  Bc. Erik Engeľ, Eduard Mačo,  Jaroslav Sendža, Martin Dužda, Marko Horváth,  

                       Igor Gabčo, Lukáš Holub (na zasadnutie sa dostavil neskôr) 

 

Hlavný kontrolór obce: Mgr. Alfonz Kaliáš - ospravedlnený 

 

Zasadnutie OZ sa konalo dňa 13.12.2023  o 17.00 hod. v Komunitnom centre v Žehni 

podľa zákona č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov.   

Návrh programu: 

1. Otvorenie 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu rokovania OZ 

4. Schválenie Zmluvy o spolupráci s Obcou Červenica – elokované pracovisko  

    MŠ Žehňa v obci Červenica 

5. Schválenie audítorskej spoločnosti ADE CENTRUM spol. s r.o. pre  

    vykonanie auditu za roky 2022-2024 

6. Preplatenie zostávajúcej dovolenky nebohého starostu 

7. Svojvoľné nakladanie s finančnými zdrojmi obce (zrušenie uznesenia  

    č. 36/2023 a zníženie na 300 Eur) 

8. Čerpanie prostriedkov z rezervného fondu (zrušenie uznesenia č. 41/2023) 

9. Návrh na odvolanie kontrolóra obce Žehňa 

10. Návrh na vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra obce Žehňa 

11. Nelegálna výstavba rodinných domov na obecnom pozemku 

12. Zamestnávanie 

13. Rôzne (žiadosti občanov, žiadosť ZŠ, výmena plynového kotla v MŠ) 

14. Diskusia 

15.  Záver  

 

K bodu č. 1 – Otvorenie 

Zasadnutie OZ otvoril zástupca starostu obce, privítal poslancov obecného zastupiteľstva, 

prítomných občanov a skonštatoval, že OZ je spôsobilé rokovať a uznášať sa. 

 

K bodu č. 2 – Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Za zapisovateľku bola určená  Mgr. Júlia Ferková 

Za overovateľov boli určení  Bc. Erik Engeľ, Marko Horváth 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 53/2023 



Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie 

1. určenie zapisovateľa: Mgr. Júlia Ferková 

2. určenie overovateľov zápisnice: Bc. Erik Engeľ, Marko Horváth 

 

Hlasovanie :    za  .... 6 (I. Gabčo, Bc. E. Engeľ, J. Sendža, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth)  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

 

K bodu č. 3 – Schválenie programu rokovania OZ 

Zástupca starostu obce prečítal program dnešného zasadnutia OZ:  

1. Otvorenie 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu rokovania OZ 

4. Schválenie Zmluvy o spolupráci s Obcou Červenica – elokované pracovisko  

    MŠ Žehňa v obci Červenica 

5. Schválenie audítorskej spoločnosti ADE CENTRUM spol. s r.o. pre  

    vykonanie auditu za roky 2022-2024 

6. Preplatenie zostávajúcej dovolenky nebohého starostu 

7. Svojvoľné nakladanie s finančnými zdrojmi obce (zrušenie uznesenia  

    č. 36/2023 a zníženie na 300 Eur) 

8. Čerpanie prostriedkov z rezervného fondu (zrušenie uznesenia č. 41/2023) 

9. Návrh na odvolanie kontrolóra obce Žehňa 

10. Návrh na vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra obce Žehňa 

11. Nelegálna výstavba rodinných domov na obecnom pozemku 

12. Zamestnávanie 

13. Rôzne (žiadosti občanov, žiadosť ZŠ, výmena plynového kotla v MŠ) 

14. Diskusia 

15.  Záver  

 

Poslanec J. Sendža navrhol zmeniž bod 9. programu na: 

9. Písomné upozornenie pre hrubé zanedbávanie povinností hlavného kontrolóra, vyplývajúce  

    z jeho funkcie 

 

Zároveň požiadal o vypustenie bodu 10. z programu. 

 

Následne pristúpili poslanci k hlasovaniu za tento upravený program zasadnutia OZ: 

1. Otvorenie 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu rokovania OZ 

4. Schválenie Zmluvy o spolupráci s Obcou Červenica – elokované pracovisko  

    MŠ Žehňa v obci Červenica 

5. Schválenie audítorskej spoločnosti ADE CENTRUM spol. s r.o. pre  

    vykonanie auditu za roky 2022-2024 

6. Preplatenie zostávajúcej dovolenky nebohého starostu 

7. Svojvoľné nakladanie s finančnými zdrojmi obce (zrušenie uznesenia  

    č. 36/2023 a zníženie na 300 Eur) 

8. Čerpanie prostriedkov z rezervného fondu (zrušenie uznesenia č. 41/2023) 

9. Písomné upozornenie pre hrubé zanedbávanie povinností hlavného kontrolóra, vyplývajúce  

    z jeho funkcie 

 



10. Nelegálna výstavba rodinných domov na obecnom pozemku 

11. Zamestnávanie 

12. Rôzne (žiadosti občanov, žiadosť ZŠ, výmena plynového kotla v MŠ) 

13. Diskusia 

14.  Záver  

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 54/2023 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje upravený program zasadnutia obecného 

zastupiteľstva  

 

Hlasovanie :    za  .... 6 (I. Gabčo, Bc. E. Engeľ, J. Sendža, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth)  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

K bodu č. 4 – Schválenie Zmluvy o spolupráci s Obcou Červenica – elokované pracovisko  

                       MŠ Žehňa v obci Červenica 

 

Zástupca starostu vysvetlil situáciu ohľadom administratívneho pričlenenia priestoru ZŠ 

Červenica k MŠ Žehňa. 

 

Následne pristúpili poslanci k hlasovaniu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 55/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje Zmluvu o spolupráci s Obcou Červenica 

v súvislosti s administratívnym pričlenením priestoru v Základnej škole Červenica 

k Materskej škole Žehňa. 

 

Hlasovanie :    za  .... 6 (I. Gabčo, Bc. E. Engeľ, J. Sendža, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth)  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

K bodu č. 5 - Schválenie audítorskej spoločnosti ADE CENTRUM spol. s r.o. pre  

                       vykonanie auditu za roky 2022-2024 

 

Zástupca starostu obce informoval, že obec k dnešnému dňu nemá vykonaný audit za rok 2022. 

Z 5-tich opýtaných audítorských firiem spoluprácu potvrdila spoločnosť ADE CENTRUM 

spol. s r.o., ktorá pre našu obec vykoná audit za rok 2022, 2023 a 2024 a s ktorou bola 

podpísaná zmluva. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu za vykonanie auditu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 56/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje vykonanie auditu za roky 2022, 2023, 2024 

spoločnosťou ADE CENTRUM spol. s r.o.. 

 

Hlasovanie :    za  .... 6 (I. Gabčo, Bc. E. Engeľ, J. Sendža, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth)  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 



K bodu č. 6 – Preplatenie zostávajúcej dovolenky nebohého starostu 

 

Zástupca starostu informoval, že na obecný úrad bola doručená žiadosť notára ohľadom 

vyčíslenia mzdových nárokov nebohého starostu za mesiac september. Zároveň poprosil 

právneho zástupcu obce, aby vysvetlil zákonný postup, nakoľko nebohému starostovi ostala 

okrem mzdy aj nevyčerpaná dovolenka. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu ohľadom preplatenia nevyčerpanej dovolenky nebohého 

starostu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 57/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni neschvaľuje preplatenie nevyčerpanej dovolenky 

nebohého starostu Atilu Géňu. 

 

Hlasovanie :    za  .... 6 (I. Gabčo, Bc. E. Engeľ, J. Sendža, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth)  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

  

K bodu č. 7 – Svojvoľné nakladanie s finančnými zdrojmi obce (zrušenie uznesenia  

                        č. 36/2023 a zníženie na 300 Eur) 

 

Zástupca starostu vyzval poslancov Bc. E. Engeľa a J. Sendžu, aby sa k tomuto bodu vyjadrili, 

nakoľko tento bod programu navrhli. 

Vystúpil poslanec J. Sendža, citoval zákon, ktorý nepozná slovo svojvoľné nakladanie 

s majetkom obce. Argumentoval, že v rozpočte sú presne určené položky pre jednotlivé nákupy, 

z ktorých sa môže čerpať. O slovo sa prihlásil p. Chovanec, ktorý vysvetlil, že v rozpočte sa 

medzi položkami dá presúvať po predchádzajúcom schválení OZ. Zároveň namietal, že nie sú 

zverejnené faktúry za posledný pol rok.  

Vystúpil p. Galdun, ktorý vysvetlil, čo znamená zníženie nakladania s financiami obce.  

Pred hlasovaním sa na zasadnutie OZ dostavil poslanec L. Holub.  

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu za zníženie svojvoľného nakladania s finančnými zdrojmi obce 

na sumu 300 Eur. 

 

Hlasovanie :    za  .... 2 (Bc. E. Engeľ, J. Sendža)  

                        proti  ... 5 (I. Gabčo, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth, L. Holub)  

            zdržal sa  ... 0 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 58/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni neschvaľuje zníženie nakladania s finančnými zdrojmi 

obce. 

 

 

 

 



K bodu č. 8 – Čerpanie prostriedkov z rezervného fondu (zrušenie uznesenia č. 41/2023) 

Zástupca starostu vyzval poslancov Bc. E. Engeľa a J. Sendžu, aby vysvetlili tento bod. 

Poslanec J. Sendža navrhol, aby sa obec viac venovala projektu ZŠ a rekonštrukciu škôlky 

nateraz pozastavila. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu, kto je za zrušenie uznesenia č. 41/2023 

 

Hlasovanie :    za  .... 2 (Bc. E. Engeľ, J. Sendža)  

                        proti  ... 5 (I. Gabčo, E. Mačo, M. Dužda, M. Horváth, L. Holub)  

            zdržal sa  ... 0 

 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 59/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni nezrušuje uznesenie č. 41/2023. 

 

 

K bodu č. 9 – Písomné upozornenie pre hrubé zanedbávanie povinností hlavného  

                        kontrolóra, vyplývajúce z jeho funkcie 

 

Zástupca starostu vyzval poslancov Bc. E. Engeľa a J. Sendžu, aby vysvetlili tento bod.  

 

Vystúpil poslanec J. Sendža, ktorý informoval, že bola vykonaná kontrola na obecnom úrade, 

na ktorej boli prítomní poslanci a občianka p. Gdovinová. Spomenul, že kontrolór obce doteraz 

nevykonal žiadnu kontrolu a nemá ani vzdelanie na vykonávanie svojej funkcie. Občania 

namietali, že pri kontrole bola prítomná aj občianka obce. Poslanec J. Sendža informoval, že 

ku kontrole je možné prizvať aj občana, ktorý má znalosti v oblasti účtovníctva. 

Poslanci sa po konzultácii s právnym zástupcom obce dohodli, že písomne vyzvú hlavného 

kontrolóra obce, aby si plnil svoje povinnosti dané zákonom. 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu za písomné upozornenie hlavného kontrolóra obce pre hrubé 

zanedbávanie svojich povinností a v prípade, ak nebude reagovať, podajú návrh na jeho 

odvolanie na najbližšom zasadnutí OZ. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 60/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo upozorňuje Mgr. Alfonza Kaliáša,  hlavného kontrolóra obce, na 

hrubé a opakované zanedbávanie povinnosti vyplývajúcich mu z funkcie hlavného 

kontrolóra obce Žehňa, ktoré spočíva v tom, že ako hlavný kontrolór obce Žehňa je 

nečinný. 

Hlasovanie :    za  .... 7  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

 

 

 



K bodu č. 10 – Nelegálna výstavba rodinných domov na obecnom pozemku 

 

Zástupca starostu vyzval poslancov Bc. E. Engeľa a J. Sendžu, aby vysvetlili tento bod.  

 

Poslanec J. Sendža vysvetlil prítomným, že ide o výstavbu na obecnom pozemku, ktorý je 

určený pre novú ZŠ. Informoval, že je možnosť zlegalizovať už existujúce stavby bez 

povolenia. Vystúpila občianka Žigová, ktorá má na obecnom pozemku postavené základy 

domu, má záujem o odkúpenie tejto časti pozemku. Poslanec J. Sendža sa informoval, v akom 

stave sú rozparcelované pozemky, ktoré boli odkúpené na rozšírenie rómskej osady. Zástupca 

starostu informoval, že parcely by mali byť zapísané do katastra koncom tohto roka. 

Právny zástupca obce vysvetlil prítomným zákonný postup a navrhol zriadiť pracovnú skupinu. 

Zároveň navrhol aktualizovať aj Zásady nakladania s majetkom obce. 

 

K bodu č. 11 – Zamestnávanie 

 

Zástupca starostu vyzval poslancov Bc. E. Engeľa a J. Sendžu, aby vysvetlili tento bod.  

Poslanec Bc. E. Engeľ sa informoval, koľko ľudí bolo k dnešnému dňu zamestnaných a z akej 

položky sa budú tí ľudia platiť. Namietal, že nebolo prijaté rozpočtové opatrenie na presunutie 

prostriedkov na pokrytie mzdových nákladov. Zástupca starostu informoval, že k dnešnému 

dňu neboli uzavreté žiadne nové pracovné zmluvy. 

 

K bodu č. 12 – Rôzne (žiadosti občanov, žiadosť ZŠ, výmena plynového kotla v MŠ) 

 

Zástupca starostu informoval prítomných o doručených žiadostiach. 

Žiadosť Mareka Baloga o makadam na cestu. Vystúpil aj občan M. Balog, ktorý svoju žiadosť 

zdôvodnil. Občianka Kolesárová sa informovala, či ide o obecný pozemok. Zástupca starostu 

navrhol túto situáciu riešiť až po zime. 

Žiadosť Terézie Mačovej o materiálnu pomoc pri výstavbe domu. Vystúpil poslanec I. Gabčo, 

ktorý vysvetlil dôvod tejto žiadosti. Právny zástupca obce informoval, že obec nemôže 

investovať do súkromného majetku. Zástupca navrhol stretnutie na mieste, aby sa dohodol 

postup.  

Žiadosť hudobnej skupiny Nevi Band Žehňa na poskytnutie priestorov komunitného centra na 

skúšanie. Poslanci uvažovali, kto bude zodpovedný za miestnosť, kto bude mať na starosti 

kľúče. Občianka M. Žoltáková namietala, že v okolitých obciach skupiny využívajú komunitné 

centrum. Poslanci sa dohodli, že podmienky budú dohodnuté na osobnom stretnutí pri podpise 

zmluvy a pristúpili k hlasovaniu za túto žiadosť. 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 61/2023 – 

Obecné zastupiteľstvo povoľuje skúšanie hudobnej skupine NEVI BAND Žehňa 

v Komunitnom centre. 

 

Hlasovanie :    za  .... 7  

            proti  ... 0                  zdržal sa  ... 0 

 

 

 

 



Nasledovala krátka prestávka, po ktorej sa pokračovali prijatými žiadosťami. 

 

Žiadosť riaditeľky ZŠ ohľadom opravy kúrenia v hornej budove ZŠ. Poslanci navrhli za 

prítomnosti kúrenára zistiť stav na mieste. Poslanec M. Dužda ponúkol pomoc pri zabezpečení 

majstra. 

 

Zástupca starostu obce inforrmoval, že pri pravidelnej servisnej prehliadke bolo odporúčané 

vymeniť plynové kotol v MŠ. Poslanec L. Holub navrhol vymeniť kotol okamžite. Poslanec J. 

Sendža navrhol zavolať kúrenára, aby sa vyjadril k tejto situácii. Zároveň sa informoval, 

z akých financií by sa to malo zaplatiť.  

 

Občan M. Sendža požiadal o vyjadrenie advokáta, či majú poslanci možnosť nahliadať do 

účtovníctva. Právny zástupca obce vysvetlil, že toto je úlohou kontrolóra. Občan M. Sendža 

navrhol, aby poslanci skontrolovali zmluvu a plán kontrolnej činnosti a odporúčal prejednať to 

s právnym zástupcom obce. 

 

K bodu č. 13 – Diskusia 

 

Zástupca starostu zahájil diskusiu. 

 

Občan D. Mačo sa informoval, prečo sa nesprevádzajú deti do a zo školy. Zástupca informoval, 

že projekt MOPS momentálne nefunguje, čaká sa za vyjadrením. 

Občan M. Sendža navrhol pozrieť všetky projekty, či sú potrebné. Zástupca informoval, že 

jediný projekt, ktorý je pozastavený, je zberný dvor. 

Občan M. Chovanec sa informoval, prečo je zasadnutie OZ v Komunitnom centre. Uviedol, že 

vo zverejnenom návrhu rozpočtu je nesprávny dátum. Upozornil na to, že v rozhodnutí 

o vyrubení daní a poplatkov sú chyby. Zároveň poprosil o poslanie všetkých zoznamov faktúr 

a verejných obstarávaní, realizovaných obcou v roku 2023.  

 

Program dnešného zasadnutia bol vyčerpaný, zástupca starostu poďakoval všetkým za účasť na 

zasadnutí a zasadnutie ukončil.  

 

 

 

Zapísala :  Mgr. Júlia Ferková 

 

Overovatelia :  Bc. Erik Engeľ 

                         Marko Horváth                                

                                

                                                                                                    

                                                                                                   Eduard Mačo 

                                                                                                zástupca starostu                                                                                                    
 


